

|                         |   |
|-------------------------|---|
| 1. Record Nr.           | UNINA9910477320503321   |
| Autore                  | Filipec Josef   |
| Titolo                  | Studia lexicologica : Nachdruck besorgt von Ernst Eichler   |
| Pubbl/distr/stampa      | Bern, : Peter Lang International Academic Publishing Group, 1996  |
| Descrizione fisica      | 1 electronic resource (171 p.)  |
| Collana                 | Specimina philologiae Slavicae  |
| Soggetti                | linguistics   |
| Lingua di pubblicazione | Tedesco   |
| Formato                 | Materiale a stampa  |
| Livello bibliografico   | Monografia  |
| Sommario/riassunto      | <p>The Czech linguist Josef Filipec, with his many groundbreaking works, has not only established the modern lexicology and lexicography of the Czech language, but has also made significant contributions to general lexicology, which are still too little known outside of Slavic studies. The contributions collected here provide a welcome insight into the author's long-standing findings and are based on rare, mutually stimulating interactions of practical work on the dictionary (see the recent work "Slovník spisovné češtiny pro školu a veřejnost", 1994). and the theoretical generalization (see the basic work "eská lexikologie", together with F. Cermák, 1995).</p> <p>Der tschechische Linguist Josef Filipec hat mit seinen zahlreichen bahnbrechenden Arbeiten nicht nur die moderne Lexikologie und Lexikographie des Tschechischen begründet, sondern auch gewichtige Beiträge, die außerhalb der Slavistik noch zu wenig bekannt sind, zur allgemeinen Lexikologie geleistet. Die hier versammelten Beiträge geben einen willkommenen Einblick in die vom Verfasser in langer Arbeit gewonnenen Erkenntnisse und basieren auf seltenen, sich gegenseitig befruchtenden Wechselwirkungen der praktischen Arbeit am Wörterbuch (vgl. das zuletzt erschienene Werk "Slovník spisovné češtiny pro školu a veřejnost", 1994) und der theoretischen Verallgemeinerung (vgl. das grundlegende Werk "eská lexikologie", zusammen mit F. Cermák, 1995).</p> |